
Izjava:  Visoki  predstavnik  odgovara  na  saopštenje  Evropske
komisije  o  reformi  policije

Odgovarajući na saopštenje koje je danas izdala Evropska komisija, a u kojem je ukazano da je ove sedmice
napravljen značajan pomak u pogledu usvajanja zakona o javnom RTV sistemu ali je istovremeno naglašeno da se
reforma policije mora rješavati odmah i bez odgađanja da bi BiH uopšte imala šansu da do kraja godine započne
pregovore o stabilizaciji i pridruživanju, visoki predstavnik je rekao:

“Evropska komisija navela je slijedeće korake koji se moraju poduzeti da bi BiH započela pregovore o stabilizaciji i
pridruživanju. Veoma jasno je izdvojila reformu policije kao jedinu preostalu ključnu prepreku.

Vrijeme polako ističe. Pregovori o reformi policije moraju se nastaviti što je prije moguće, ako BiH želi dobiti zeleno
svjetlo od Komisije prije desete godišnjice Dejtona, i pridružiti se drugim zemljama regiona na putu u Evropu.”

Pregovori o restrukturiranju policije prekinuti su nakon što Vlada Republike Srpske nije prihvatila princip da
policijske regije moraju prelaziti entitetske granice gdje je to neophodno, kako bi se ispunila tri uslova Evropske
unije za reformu policije.

“Pravo pitanje sada se odnosi na Banja Luku. Da li je Banja Luka spremna da ponovo otvori pregovore o reformi
policije? Da li je  Banja Luka spremna da prihvati restrukturiranje policije u skladu sa principima Evropske unije,”
rekao je visoki predstavnik.

Evropska unija je naglasila da reforma policije mora osigurati prenos isključivih nadležnosti za donošenje zakona i
budžet na državni nivo, policijske oblasti moraju biti formirane na temelju funkcionalnih policijskih kriterija, te mora
zaštititi policiju od neadekvatnog političkog uplitanja.
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